
Zápis z 1. Valné hromady sekce paraplavání 

ČESKÉHO SVAZU PLAVECKÝCH SPORTŮ 
 

Datum: 23. 9. 2023 

Místo: Budova ČUS, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha – Strahov; zasedací místnost ve 2. 

patře 

Prezence: 9:30 – 10:00 Jednání: 10:08 – 14:30 (pauza 11:54 – 12:20) 
 

Program: 

1. Zahájení, schválení programu 

VH zahájil předseda Sportovně technického výboru paraplavání Českého paralympijského 

výboru (dále STVS) Štěpán Cagaň, přivítal delegáty sportovních klubů a TJ, zástupce STVS 

a hosty zastupující Český svaz plaveckých sportů (dále ČSPS) 2. místopředsedu Jana Srba 

a členku KRK Janu Vidlařovou.  

 

Jan Srb pronesl úvodní slovo a přivítal členy nové sekce paraplavání v ČSPS. 

  

Š. Cagaň představil program schůze. Z pléna nebyl vznesen požadavek na doplnění 

programu. 

Hlasování o schválení programu: 

pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 

 

2. Volba volební, mandátové a návrhové komise 

Návrhová komise – návrh: Š. Cagaň, A. Řehořková, Š. Řehořková, J. Nevrkla, L. Matošková 

hlasování: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 

Mandátová komise – návrh: L. Matošková, V. Šašek, D. Míčková 

hlasování: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Volební komise – návrh: J. Vidlařová, V. Šašek, D. Míčková 

hlasování: pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0 

3. Zpráva o vývoji řízení paraplavání v ČR 

Š. Cagaň představil strukturu organizací pro paraplavání v epoše „před sekcí“ a následně 

popsal strukturu organizací pro paraplavání v epoše plně funkční sekce od roku 2024. 

Promítnuté diagramy okomentoval včetně možného vývoje mezinárodních organizací 

zabývajících se paraplaváním. Zprávu doplnil Jan Nevrkla stručnou rekapitulací třicetileté 

cesty s finálním sjednocením všech paraplaveckých proudů v ČSPS. 

4. Zpráva mandátové komise 

L. Matošková přednesla zprávu mandátové komise: V sekci paraplavání je zaregistrováno 20 

sportovních kubů a TJ, na VH je přítomno 13 delegátů. Valná hromada je usnášení schopná. 

5. Představení kandidátů 

Š. Cagaň, dosavadní předseda STVS se představil jako kandidát na předsedu. Představil 

krátce svoji plaveckou dráhu, působení v klubech TJ Slovan Karlovy vary, TJ Bohemians 



Praha a shrnul své dobrovolnické (od roku 2003) a zaměstnanecké (od 2013) působení 

v oblasti paraplavání. Nastínil plánované kroky pro rozvoj paraplavání v ČR. 

Na post předsedy nebyl z pléna navržen protikandidát. 

A. Řehořková se představila jako kandidátka na post místopředsedkyně sekce paraplavání, 

stručně představila svoji plaveckou dráhu, která též vedla ze Slovanu KV do Bohemians a do 

reprezentace ČR. Od roku 2017 se zapojila jako instruktorka a trenérka do klubu PARA 

PLAVÁNÍ PRAHA z.s. a dnes působí v Brně jako zaměstnanec stávajícího gestora (Český 

PARA sport) na pozici manažerky reprezentace a asistentky reprezentačního trenéra.   

Na post místopředsedy nebyl nikdo z pléna navržen. 

Představení členů komise, kteří byli navrženi na specifické pozice. 

J. Nevrkla se představil jako kandidát na pozici koordinátora rozvoje sportu, krátce popsal 

historii a zamýšlenou budoucí ideu rozvoje sportu. 

R. Kučírková byla navržena na pozici koordinátorky ekonomiky. Vzdala se nominace na danou 

pozici. Na post koordinátora ekonomiky nebyl nikdo z pléna navržen a tuto oblast bude řešit 

výbor sekce jako celek.  

Š. Řehořková je navržena na pozici koordinátor klubů. Na post koordinátora klubů nebyl nikdo 

z pléna navržen. 

Řešeny byly pozice koordinátorů pro oblast mentálně a zrakově postižených sportovců. 

Diskutovala se zejména reálná práce na dlouhodobém koncepčním rozvoji paraplavání u 

těchto dvou typů postižení v podmínkách ČR.  

Slova se ujal Jan Srb a vysvětlil fungování ČSPS a osvětlil představu na řízení sekce 

paraplavání v ČSPS, kdy by počet členů výboru neměl být příliš velký a ideální dle něj by bylo, 

kdyby si specifika jednotlivých typů postižení vzal pod sebe jeden člověk. 

Po diskusi a představení možných kandidátů na post koordinátorů paraplavání zrakově a 

mentálně postižených se delegáti shodli na tom, že vzhledem k aktuálnímu stavu budou mít 

koordinátoři za dané typy postižení status hostů pravidelně zvaných na Výbory sekce a 

problematika rozvoje bude postupně řešena koncepčně s hledáním nejvhodnějších adeptů 

schopných vytvářet podmínky pro koncepční rozvoj paraplavání mentálně a zrakově 

postižených. 

Koordinátorem oblasti za mentálně postižené plavce se statusem hosta zvaného pravidelně 

na schůze Výboru sekce byl navržen Matěj Palatý a za oblast zrakově postižených byla 

navržena Stanislava Kratochvílová.  

L. Matošková navržena na post zástupce ČPV byla představena Caganěm s důvody proč byla 

navržena na danou pozici. J. Nevrkla doplnil důvody, proč je potřeba propojení ČPV se Sekcí, 

ČPV nadále zůstává dle stávající mezinárodní struktury orgánem odpovědným za paraplavání, 

ve struktuře ČPV nadále zůstává orgán STVS, do ČPV zřejmě budou vzhledem k mezinárodní 

struktuře nasměrovány i dotace NSA, a proto je třeba těsné spolupráce mezi orgány 

paraplavání ČPV a ČSPS, kdy v zásadě do budoucna Výbor Sekce a STVS jedno jsou. 

V rámci STVS bylo proto přijato usnesení o doporučení pokračování STVS v rámci Výboru 

sekce ve stejném složení a stejně tak usnesení o pokračování Realizačního týmu 

reprezentace (dále jen RT) ve stejném složení do paralympiády Paříž 2024, aby mohl RT 

dokončit celý paralympijský cyklus.  

Na post zástupce ČPV nebyl nikdo z pléna navržen. 



J. Janoušek navržen na pozici člena výboru sekce se vzdal nominace z důvodu zcela nového 

pracovního úvazku a tím pádem většího pracovního vytížení než dosud. 

J. Sommer navržen na pozici člena výboru sekce souhlasí s návrhem. 

Další člen výboru sekce nebyl z pléna navržen. 

6. Představení vize Sekce paraplavání 

J. Nevrkla představil zpřístupnění Metodiky KONEV na webu jako konkrétní krok pro rozvoj 

sportu ve všech klubech www.ceskeparaplavani.cz/akademie/. J. Srb doplnil informaci o 

metodice vytvořené ve spolupráci s Umimplavat dostupné na https://edis.vsc.cz/. 

Š. Cagaň nastínil agendu klasifikace a postup pro její realizaci, představil funkci informačního 

systému IS ČSPS pro registraci klubů, informační kanál mezi kluby a svazem, respektive 

Výborem sekce paraplavání. Také představil komplexní systém pro správu a činnost 

paraplavání OpenSwim ČESKÉHO PARA PLAVÁNÍ z.ú., který bude sloužit pro provozní věci 

klubů, a jeho vizi do budoucna. Proběhla diskuse týkající se zveřejňování rekordů. R. 

Kučírková navrhuje zveřejnit české rekordy v klasifikační třídě S11. Cagaň ukázal na projekci 

současný stav rekordů. Pro jejich zveřejnění je potřeba doplnit kompletně historické výsledky 

v klasifikačních třídách S11-S14, nelze k tomu přistupovat nesystémově, že se zveřejní pouze 

jedna klasifikační třída, byť má momentálně zcela výjimečného plavce. 

Nevrkla doplňuje, že rekordy jsou problematikou, kterou je nutné řešit komplexně naplněním 

systému kompletními daty zejména v plavání mentálně a zrakově postižených, ale i u plavců 

pohybově postižených je potřeba cizelovat pravidla např. uznávání národních rekordů pouze 

u plavců s mezinárodní klasifikací. 

Součástí této problematiky bude pořádání paraplaveckých závodů v OpenSwim, což pořádání 

usnadní, zlepší informovanost klubů a umožní hladkou centrální evidenci zaplavaných výkonů. 

Taktéž závody Sekce plavání ČSPS s účastí paraplavců (pozn. aktuálně zejména 

reprezentanti, ale jde i o rozvojové závody s účastí mladých plavců z projektu Paralympijské 

naděje) bude nutné kvůli funkčnosti a nasycení systému kompletními daty do OpenSwim 

zanést. 

Š. Cagaň sdělil vizi pro reprezentaci paraplavání, nastínil základní parametry kritérií a funkce 

RT a jeho pokračování do LPH 2024. 

Cagaň nastínil spolupráci v rámci ČSPS napříč sekcemi a s NSA. 

7. Volba Výboru sekce paraplavání ČSPS (dále jen VS) 

Z pléna nebyli navrženi žádní další kandidáti, v souladu s jednacím řádem proběhla veřejná 

volba kandidátů.  

Celkem je přítomno 13 platných mandátů. 

Návrh na předsedu VS: Štěpán Cagaň 

 pro 13  proti 0  zdržel se 0 

Předsedou sekce byl počtem 13 hlasů zvolen Štěpán Cagaň. 

 

Návrh na místopředsedkyni VS: Alžběta Řehořková 

pro 13  proti 0  zdržel se 0 

Místopředsedkyní VS byla počtem 13 hlasů zvolena Alžběta Řehořková. 

http://www.ceskeparaplavani.cz/akademie/
https://edis.vsc.cz/


 

Návrh na člena výboru na pozici Koordinátor rozvoje sportu: Jan Nevrkla 

 pro 13  proti 0  zdržel se 0 

Koordinátorem rozvoje sportu byl počtem 13 hlasů zvolen Jan Nevrkla. 

 

Návrh na člena výboru sekce na pozici Koordinátor klubů: Štěpánka Řehořková 

 pro 13  proti 0  zdržel se 0 

Koordinátorkou klubů byla počtem 13 hlasů zvolena Štěpánka Řehořková. 

 

Návrh na člena výboru sekce na pozici zástupce ČPV: Lenka Matošková 

 pro 13  proti 0  zdržel se 0 

Zástupkyní ČPV byla počtem 13 hlasů zvolena Lenka Matošková. 

 

Návrh na člena VS: Jan Sommer 

 pro 13  proti 0  zdržel se 0 

Členem sekce byl počtem 13 hlasů zvolen Jan Sommer. 

 

8. Představení základních dokumentů pro chod sportu 

Jedná se zejména o soutěžní řád Sekce paraplavání ČSPS, který musí schválit Valná 

hromada sekce. Strukturu dokumentu představil Š. Cagaň a navrhl pověřit výbor 

vypracováním soutěžního řádu a dalších sportovně technických dokumentů (dále jen STD) 

např. předpis pohárové série, klasifikační řád, kritéria reprezentace apod. VS dokumenty 

zpracuje, schválí a ty, které spadají do schvalovací kompetence Valné hromady sekce budou 

předloženy ke schválení na další VH Sekce (pozn. uskuteční se před Konferencí ČSPS 

koncem března, standardní ve všech sekcích je, že se jednání VH Sekce uskuteční 

dopoledne ve stejný den jako Konference). 

Na schůzi byly představeny základní dokumenty ČSPS, kterými se sekce paraplavání musí 

nyní řídit. Organizační řád, jednací řád, volební řád, stanovy, přestupní řád. 

9. Diskuse 

Diskuse ohledně webových stránek informujících o sekci paraplavání dostupných ze stránek 

Českého svazu plaveckých sportů. Došlo se ke shodě vytvořit vlastní webovou stránku pod 

správou VS s doménou czechparaswimming.cz (doménu poskytne ČESKÉ PARA PLAVÁNÍ 

z.ú., které je vlastníkem). 

Olympiáda dětí a mládeže 2024 přibrala paraplavání jako součást programu. Š. Cagaň 

předal informace ohledně výběru plavců pro nominaci reprezentantů krajů, ve kterém mají 

trvalé bydliště. 

Vyhlášení pohárové série 2023 proběhne v Praze 16. prosince 2023 v rámci uzavření 

stávajícího modelu řízení sportu. Vyhlášení paraplavce roku by již mělo plynule přejít do 

ČSPS.   

Srb informuje o tradiční akci ČSPS Vyhlášení ankety plavce roku, která se bude konat 

v Praze v lednu. Počítá se se zařazením paraplavaců do ankety. 



Sdělení o částce členských příspěvků v rámci ČSPS Janem Srbem. Informace ohledně 

finančních záležitostí týkajících se sekce paraplavání v rámci ČSPS, doplněno Caganěm. 

 

10. Schválení 

Mandátová komise upravila před schvalovací částí aktuální počet přítomných mandátů na 12 

platných hlasů z 20. VH zůstává usnášení schopná. 

VH sekce schvaluje koordinátora v oblasti mentálně postižených plavců Matěje Palatý se 

statusem hosta výboru sekce zvaným na všechny jednání. 

 pro 12  proti 0  zdržel se 0 

VH sekce schvaluje koordinátorku plavání v oblasti zrakově postižených Stanislavu 

Kratochvílovou se statusem hosta výboru sekce zvaným na všechny jednání. 

pro 12  proti 0  zdržel se 0 

VH sekce schvaluje pověření výboru sekce vypracováním základních dokumentů sekce, 

zejména soutěžního řádu, STD a dalších. Dokumenty spadající dle předpisů ČSPS do 

schvalovací kompetence VH Sekce, budou předloženy ke schválení na další VH sekce. 

 pro 12  proti 0  zdržel se 0 

VH sekce schvaluje usnesení vytvoření webu sekce na vlastní doméně 

czechparaswimming.cz, kterou poskytne Sekci ČESKÉ PARA PLAVÁNÍ z.ú.. 

 pro 12  proti 0  zdržel se 0 

VH sekce schvaluje pokračování užšího realizačního týmu ve složení A. Řehořková, J. 

Šimek doplněného v rámci širšího týmu o fyzio a osobní trenéry tj. G. Červený, P. Thiel, J. 

Sommer, Š. Řehořková a J. Kratochvíl do LPH 2024 v Paříži. 

 pro 11  proti 0  zdržel se 1 

VH sekce schvaluje základní tezi rozpočtu řízení sekce paraplavání, zaměstnání Štěpána 

Caganě na pozici koordinátora IT, závodů a klasifikací ¾ úvazku ve výši 30 000 Kč a A. 

Řehořkové na pozici koordinátorky reprezentace ve výši 27 000 Kč a zajištění základního 

technicko organizačního zázemí Sekce včetně odměn pro RT dle dosavadních zvyklostí. 

 pro 12  proti 0  zdržel se 0 

J. Vidlařová upozornila na komplikace ohledně výplat na DPP dle nového vládního návrhu 

změn v Zákoníku práce.   

VH sekce schvaluje Š. Caganě jako zástupce sekce paraplavání ve Výkonném výboru 

ČSPS. 

 pro 12  proti 0  zdržel se 0 

  

11. Zpráva návrhové komise, usnesení 

Š. Cagaň přednesl zprávu návrhové komise ohledně usnesení VH. 

VH schvaluje usnesení VH 

 pro 12  proti 0  zdržel se 0 

12. Závěr 
Zapsala: Vanesa Cagaňová 

Ověřil: Návrhová komise  

V Praze 23. 9. 2023 


